
HANDIKAPPRÅDET VID EXPLOATERINGSNÄMNDEN, 
FASTIGHETSNÄMNDEN, TRAFIK- OCH 
RENHÅLLNINGSNÄMNDEN OCH STOCKHOLMS STADS 
PARKERINGS AB. 

Protokoll nr 
1, 2007. 

 
Tid: Torsdag 22 februari 2007 kl. 14.00-16.10. 
Plats: Fleminggatan 4, Gamla Biblioteket.  
 
 
Justeras:  
 
 
Lasse Gustafsson                Elisabeth Bergvall 
 
 
 
Närvarande: 
Ledamöter. Handikapporganisationernas representanter. 
Ken Gammelgård ordf. (DHR), Elisabeth Bergvall 
(HSO/R), Lasse Gustafsson (HSO/NHR) och Eva Ström 
(HSO/HRF). 
 
Förhinder:  Dagny Mörk (SRF), Yvonne Holmberg 
(HSO/Astma och allergi) och Bratislav Stankovic 
(HSO/RBU). 
 
Tjänstemän. Fastighetskontoret: Klas Nilsson. 
Trafikkontoret: Lars Cedergrund §§ 8-11, Berit 
Mårtenson §§ 12-16  och Lennart Nilsson. 
Renhållningsförvaltningen: Peter Gran, §§ 1-7.  
 
Landskapslaget: Bibbi Laine § 12. 
 
§ 1. Godkännande av dagordning. 
Fastställs på sätt som framgår av protokollet. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Till att justera dagens protokoll utses Lasse Gustafsson  
och Elisabeth Bergvall. 
____________________________________________ 
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§ 3. Handlingarnas och lokalernas tillgänglighet.  
Det framförs att det var dåligt plogat på 
handikapparkeringsplatsen vid entrén Fleminggatan 4.  
 
§ 4. Protokollet för sammanträdet 2006-12-07. 
Det anmäls att protokollet justerats och lämnats till 
nämnderna och styrelsen. 
 
§ 5. Ledamöter i rådet för mandatperioden 2006-
2010.  Ärende i Trafiknämnden 2007-02-13, då 
ledamöterna utsågs, hade utsänts. 
Anmäls.  
 
Eva Ström framför att HSO Stockholms stad ska stå före 
föreningens namn för att påtala att ledamöterna 
representerar samtliga handikappföreningar som är 
anslutna till HSO. 
 
§ 6. Val av ordförande och vice ordförande i rådet. 
Till ordförande väljs Ken Gammelgård och till vice 
ordförande väljs Lasse Gustafsson. 
 
§ 7.  Övergång från säck till kärl vid hämtning av 
avfall från villafastigheter. Nämnden önskar rådets 
synpunkter och har återremitterat ärendet 2007-02-13. 
Ärendet hade utsänts och Peter Gran informerar.  
 
Kontoret föreslår att nämnden beslutar om en generell 
övergång från säck till kärl vid hämtning av avfall från 
villafastigheter. Funktionshindrade kan ges möjlighet till 
avsteg från bestämmelser om transportvägens längd.  
 
Rådet har inte något att invända mot det som framförs av 
kontoret men vill understryka betydelsen av den 
föreslagna möjligheten till avsteg, för personer med 
funktionshinder, från bestämmelser om transportvägens 
längd. 
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§ 8. Förslag till sammanträdestider för rådet under 
första halvåret 2007.  
Kontakt ska tas med de ledamöter som inte är 
närvarande på mötet om alternativa mötestider.  
 
§ 9. Skrivelse för kännedom från Kommunstyrelsens 
handikappråd till Kommunstyrelsen om budgeten för 
2007. 
Anmäls. 
 
§ 10. Sammanställning av Stockholms stads 
verksamhetsplan för 2007 ur ett handikappolitiskt 
perspektiv. Skrivelse från HSO hade utsänts.  
Anmäls.    
 
§ 11. Redovisning av förslag till 
tillgänglighetsåtgärder 2007.  
Åtgärdsprogrammet hade utsänts. 
Lars Cedergrund informerar och framför bland annat 
följande. 
 
Under år 2006 användes för tillgänglighetsåtgärder ca 
99,5 mnkr av anslaget på 100  mnkr. 1 mnkr erhölls i 
statsbidrag för digitalt gångvägnät. Även 2007 ges 
pengar till åtgärder genom idrottsförvaltningen, 
kulturförvaltningen och fastighetskontoret. Medel går 
också till Entré Stockholm. Nu ska även 
stadsdelsförvaltningarnas samlingslokaler inventeras t ex 
ifråga om hörslingor.  
 
När det gäller åtgärder av trafikkontoret i gatumiljön ska 
övergångsställen, busshållplatser, parker och lekplatser 
prioriteras. Informationskampanjen (S:t Julian-priset) 
ska fortsätta liksom projektet Värdig entré. 15 mnkr av 
de 100 mnkr som tidigare år gått till 
tillgänglighetsåtgärder ingår dock som en del i andra 
projekt på trafikkontoret. 
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Rådet reagerar mot att summan för direkta 
tillgänglighetsåtgärder minskas. De 100 mnkr som 
tidigare år avsatts för att rätta till brister bör också i  
fortsättningen kvarstå. Det är viktigt att det som byggs 
nytt eller byggs om görs tillgängligt utan att medel tas ur 
Tillgänglighetsprojektets anslag.  
 
§ 12. Förslag till ny detaljplan för kvarteret 
Mattisborgen mm, Mariehäll (del av Annedal). Dnr 
2006-08228-54. Stadsbyggnadsnämndens handikappråd 
hade föreslagit att rådet ser på planerna för den yttre 
miljön. Delar av förslaget samt synpunkter från 
Tillgänglighetsprojektet och SBN:s råd hade utsänts. Det 
lokala Handikapprådet hade getts möjlighet att delta i 
dagens sammanträde.   
 
Planförslaget innebär möjlighet att uppföra ca 550 nya 
lägenheter i fyra bostadskvarter, en skola för ca 500 
elever och 75 förskolebarn samt en idrottshall. 
Behandlingen av den offentliga miljön, gator, parker och 
gemensamhetsanläggningar ska ske enligt en för hela 
området samordnad gestaltning. Ekkullen centralt i 
området bevaras och tillgängligheten till den förstärks 
genom att ett antal anlagda gångvägar och platser skapas 
i området. Mellan fastigheten Baltic 8 och Tappvägen 
planeras det för ett nytt torg. Gatorna i Annedal utformas 
generellt med trädplanteringar med flera träd i rad och 
indragna parkeringsplatser. Lokal cykeltrafik sker i 
blandtrafik på lokalgatunätet. 
 
Samtidig planläggning av ett stort nytt område ger goda 
förutsättningar för en god tillgänglighet. Topografin 
inom området innebär dock att vissa svårigheter kan 
uppstå på enskilda platser. Planförslaget har utformats så 
att möjlighet finns till angöring med bil inom ca 10 
meter till alla bostadsentréer med ett fåtal undantag.  
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Bibbi Leine informerar och rådet lämnar synpunkter på  
nivåskillnader, parkbänkar, bryggor, markbeläggning 
mm. Förslag på lämplig litteratur lämnas. Rådet anser   
det vara angeläget att det lokala rådet ges tillfälle att 
följa arbetet med området.  
 
§ 13. Information om referensgrupp för planering av 
lekplatser. 
Saken bör tas upp på något kommande sammanträde när  
särskilt berörda ledamöter kan delta.  
 
§  14. Svarsskrivelse från Trafikkontoret om 
informationsskylt vid oframkomliga gångvägar. 
Sänds. Saken bör tas upp på något kommande 
sammanträde då berörda tjänstemän kan delta. 
 
§ 15. Svarsskrivelse från Trafikkontoret om 
markvärme vid servicehus. 
Sänds. Saken bör tas upp på något kommande 
sammanträde då berörda tjänstemän kan delta. 
 
§ 16. Övriga frågor. 
Cykelparkeringshandbok. 
 
Rådet önskar förslaget på remiss. 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare 


